
 

 

 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

VIII скликання 

 

ПРОТОКОЛ  

 

20.04.2021                                       м. Черкаси                                            № 4 

 

засідання постійної комісії з питань екології, 

використання природних ресурсів та ліквідації  

наслідків надзвичайних ситуацій 
 

Всього членів комісії – 9  

 

ПРИСУТНІ: 

голова  постійної комісії    – Бондаренко В.О. 

 

Члени комісії:  Воскобойнік О.А., Ковальчук Д.В. (при розгляді питань 1-7),  

                          Коцур Ю.Н., Плічко Г.І., Тиховська Я.М.  

 

ВІДСУТНІ члени комісії: Бабенко В.І., Ніжніков В.М., Ткаченко А.М. 

 

Присутні запрошені на засідання:  

       Даник Андрій Миколайович  – начальник Управління Державної служби 

України з надзвичайних ситуацій у Черкаській області; 

       Звягінцева Олена Миколаївна – начальник Управління екології та 

природних ресурсів Черкаської обласної державної адміністрації; 

       Клименко Тетяна Анатоліївна – директор Державного архіву Черкаської 

області; 

       Кравченко Наталія Миколаївна – директор Департаменту фінансів 

Черкаської обласної державної адміністрації; 

       Лапін Андрій Сергійович – директор Департаменту будівництва 

Черкаської обласної державної адміністрації; 

       Поліщук Сергій Анатолійович – в.о. начальника Державної екологічної 

інспекції Центрального округу у Черкаській області; 

       Стеценко Василь Борисович – директор Департаменту регіонального 

розвитку Черкаської обласної державної адміністрації; 

       Скоробогатов Юрій Анатолійович – в.о. начальника Управління 

цивільного захисту Черкаської обласної державної адміністрації; 

       Чубань Сергій Васильович – директор Департаменту інфраструктури та 

житлово-комунального господарства Черкаської обласної державної 

адміністрації. 
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У засіданні узяли участь: заступники голови Черкаської обласної ради  

Доманський Володимир Миколайович, Мушієк Михайло Григорович; 

начальник відділу організаційного забезпечення ради та взаємодії з 

депутатами виконавчого апарату обласної ради Бреус Ольга Володимирівна 

та  заступник начальника  відділу Гелеверя Ольга Іванівна. 

 

Порядок денний: 

       1. Про обрання заступника голови постійної комісії обласної ради  з 

питань екології, використання природних ресурсів та ліквідації наслідків 

надзвичайних ситуацій. 

Доповідає: 

Бондаренко 

Валерія Олександрівна 

- голова постійної комісії 

       2. Про виконання рішення  обласної ради  від 19.02.2016 № 3-19/VII «Про 

затвердження Програми створення обласного страхового фонду документації 

на 2016-2020 роки». 

Доповідає: 

Клименко 

Тетяна Анатоліївна 

- директор Державного архіву Черкаської 

області  

       3. Про внесення змін до рішення обласної ради   від 19.02.2016 № 3-

19/VII «Про затвердження Програми створення обласного страхового фонду 

документації на 2016-2020 роки». 

Доповідає: 

Клименко 

Тетяна Анатоліївна 

- директор Державного архіву Черкаської 

області 

       4. Про виконання рішення обласної ради від 19.02.2016 № 3-15/VII «Про 

комплексну програму забезпечення техногенної та пожежної безпеки на 

території області, вжиття заходів щодо ліквідації наслідків можливих 

надзвичайних ситуацій на 2016-2020 роки». 

Доповідає: 

Даник 

Андрій Миколайович  

- начальник Управління Державної служби 

України з надзвичайних ситуацій у 

Черкаській області 

       5. Про затвердження Комплексної програми забезпечення техногенної           

та пожежної безпеки на території області, вжиття заходів щодо ліквідації 

наслідків можливих надзвичайних ситуацій та подій на 2021 – 2023 роки. 

Доповідає: 

Даник 

Андрій Миколайович  

- начальник Управління Державної служби 

України з надзвичайних ситуацій у 

Черкаській області 

Співдоповідач: 

Скоробогатов 

Юрій Анатолійович 

- в.о. начальника Управління цивільного 

захисту Черкаської обласної державної 

адміністрації 
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       6. Про виконання рішення обласної ради від 03.06.2016 № 5-2/VIІ   «Про 

обласну програму охорони навколишнього природного середовища  на 2016 – 

2020 роки». 

Доповідає: 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник Управління екології та природних 

ресурсів Черкаської обласної державної 

адміністрації 

7. Про внесення змін у додатки 1, 2, 5 до обласної програми охорони 

навколишнього природного середовища на 2021-2027 роки. 

Доповідає: 

Звягінцева 

Олена Миколаївна 

- начальник Управління екології та природних 

ресурсів Черкаської обласної державної 

адміністрації 

8. Про затвердження звіту за 2020 рік із проведення моніторингу 

виконання Плану реалізації Стратегії розвитку Черкаської області на період 

2018-2020 роки та звіту з оцінки результативності виконання Плану реалізації 

Стратегії розвитку Черкаської області на період 2018-2020 роки. 

Доповідає: 

Стеценко  

Василь Борисович 

- директор Департаменту регіонального 

розвитку Черкаської обласної 

державної адміністрації 

       9. Про внесення змін до рішення обласної ради  від 24.12.2020 №4-8/VIII 

«Про обласний бюджет Черкаської області на 2021 рік».  

Доповідає: 

Кравченко 

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів 

Черкаської обласної державної 

адміністрації 

       10. Про території та об’єкти природно-заповідного фонду області. 

Доповідає: 

Звягінцева  

Олена Миколаївна 

- начальник Управління екології та природних 

ресурсів Черкаської обласної державної 

адміністрації 

       11. Про внесення змін до рішення  обласної ради  від 22.03.2013 №21-

12/VI «Про правила користування водними об'єктами для плавання на 

маломірних (малих) суднах у Черкаській області». 

Доповідає: 

Чубань 

Сергій Васильович 

- директор Департаменту інфраструктури                      

та житлово-комунального господарства 

Черкаської обласної державної адміністрації 

       12. Про виконання рішення обласної ради від 07.10.2016 № 9-7/VIІ               

«Про Програму регулювання чисельності безпритульних тварини гуманними 

методами у Черкаській області на 2016-2020 роки». 

 

 



4 

 

 

Доповідає: 

Чубань 

Сергій Васильович 

- директор Департаменту інфраструктури та 

житлово-комунального господарства 

Черкаської обласної державної адміністрації 

       13. Про виконання рішення обласної ради від 02.12.2005 № 25-5/IV «Про 

обласну програму «Питна вода Черкащини» на 2006-2020 роки». 

Доповідає: 

Чубань 

Сергій Васильович 

- директор Департаменту інфраструктури та 

житлово-комунального господарства 

Черкаської обласної державної адміністрації 

       14. Про хід виконання рішення обласної ради  від 20.12.2019 № 34-48/VIІ 

«Про комплексну програму функціонування та розвитку системи цивільного 

захисту області, забезпечення мобілізаційної готовності та мобілізації, 

створення регіонального матеріально-технічного резерву щодо попередження 

і ліквідації надзвичайних ситуацій у мирний час та особливий період на 2020-

2022 роки». 

Доповідає: 

Скоробогатов 

Юрій Анатолійович 

- в.о. начальника управління цивільного 

захисту Черкаської обласної державної 

адміністрації 

 

 

1. СЛУХАЛИ:  

Бондаренко В.О., яка запропонувала обрати заступником голови 

постійної комісії  з питань екології використання природних ресурсів та 

ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій кандидатуру Плічка Григорія 

Івановича. 

 

ВИРІШИЛИ: обрати заступником голови постійної комісії обласної ради з 

питань використання природних ресурсів та ліквідації наслідків 

надзвичайних ситуацій Плічка Григорія Івановича. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 5;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 1;   «Не голосували» - 0 

 

 

ВИСТУПИЛИ: 

       Бондаренко В.О., яка, у зв’язку з відсутністю на засіданні секретаря 

постійної комісії, доручила вести протокол засідання Плічку Г.І.  

 

 

2. СЛУХАЛИ: 
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       Клименко Т.А., яка поінформувала про виконання рішення обласної ради  

від 19.02.2016 № 3-19/VII «Про затвердження Програми створення обласного 

страхового фонду документації на 2016-2020 роки». 

        Доповідач зазначила, що рішенням обласної ради від 19.02.2016               

№ 3-19/VIІ була затверджена Програма створення обласного страхового 

фонду  документації на 2016-2020 роки. Із дванадцяти передбачених 

програмою об’єктів протягом цих років було створено страхову 

документацію лише на два об’єкти: „Очисні споруди м. Золотоноша – 

реконструкція“ та „Черкаський академічний обласний український музично-

драматичний театр імені Т.Г. Шевченка по бул. Шевченка, 234, у м. Черкасах 

– реконструкція (перша черга)“. По іншим об’ктам роботи не виконані у 

зв’язку із їх незавершенням. 

        Державним архівом області підготовлено проєкт рішення щодо 

продовження дії програми до 2022 року. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

       Бондаренко В.О., яка поставила на голосування пропозицію взяти до 

відома інформацію про хід виконання рішення обласної ради                 . 

 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання рішення обласної ради від 

19.02.2016 № 3-19/VII «Про затвердження Програми створення обласного 

страхового фонду документації на 2016-2020 роки» взяти до відома. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 6;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

       Висновок постійної комісії № 4/1 додається до протоколу (додаток 1). 

 
 

3. СЛУХАЛИ: 

       Клименко Т.А. щодо проєкту рішення „Про внесення змін до рішення 

обласної ради від 19.02.2016 № 3-19/VIІ“. 

       Текст проєкту рішення з пояснювальною запискою додається до 

протоколу (додаток 2). 

      Доповідач зазначила, що у зв’язку з тим, що не були виконані заходи 

програми, внесеним проєктом рішення пропонується продовжити її дію до 

2022 року.  

       Висловила сподівання, що хоча б частина об’єктів буде реалізована і це 

дасть можливість виконати заходи програми та реалізувати державну 

політику у сфері формування, ведення та використання страхового фонду 

документації, яка спрямована на максимально можливе зниження 

негативного впливу надзвичайних ситуацій на населення, об’єкти 

господарювання та довкілля, зменшення втрат від наслідків надзвичайних 

ситуацій, забезпечення збереженості культурної спадщини. 
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ВИСТУПИЛИ: 

      Бондаренко В.О., яка поставила на голосування пропозицію  підтримати  

запропонований проєкт рішення та рекомендувати до розгляду на пленарному 

засіданні обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення обласної ради «Про внесення змін                           

до рішення обласної ради від 19.02.2016 № 3-19/VII» та рекомендувати                   

до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 6;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

       Висновок постійної комісії № 4/2 додається до протоколу (додаток 3). 

 

 

4. СЛУХАЛИ: 

       Даника А.М.  про виконання рішення обласної ради від 19.02.2016                

№ 3-15/VII «Про комплексну програму забезпечення техногенної та пожежної 

безпеки на території області, вжиття заходів щодо ліквідації наслідків 

можливих надзвичайних ситуацій на 2016-2020 роки». 

       Текст звіту, підготовленого  Управлінням ДСНС у Черкаській області, 

було надісланому членам постійної комісії для ознайомлення до засідання 

постійної комісії (додається, додаток 4)  

 

ВИСТУПИЛИ: 

       Бондаренко В.О., яка поставила на голосування пропозицію інформацію 

про виконання рішення обласної ради взяти до відома, погодити зняття з 

контролю в постійній комісії рішення у зв’язку із закінченням терміну дії. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію про виконання рішення обласної ради  від 19.02.2016  

№ 3-15/VII «Про комплексну програму забезпечення техногенної та 

пожежної безпеки на території області, вжиття заходів щодо ліквідації 

наслідків можливих надзвичайних ситуацій на 2016-2020 роки» взяти до 

відома. 

2. Погодити зняття з контролю в постійній комісії рішення обласної ради 

від 19.02.2016 № 3-15/VII «Про комплексну програму забезпечення 

техногенної та пожежної безпеки на території області, вжиття заходів щодо 

ліквідації наслідків можливих надзвичайних ситуацій на 2016-2020 роки»             

у зв’язку із закінченням терміну дії. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 6;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 
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       Висновок постійної комісії № 4/3 додається до протоколу (додаток 5). 

 

 

5. СЛУХАЛИ: 

         Даника А.М. щодо проєкту рішення «Про затвердження Комплексної 

програми забезпечення техногенної  та пожежної безпеки на території 

області, вжиття заходів щодо ліквідації наслідків можливих надзвичайних 

ситуацій та подій на 2021 – 2023 роки». 

      Текст проєкту рішення з пояснювальною запискою додається до 

протоколу (додаток 6). 

        Доповідач повідомив, що Комплексна програма забезпечення 

техногенної  та пожежної безпеки на території області, вжиття заходів щодо 

ліквідації наслідків можливих надзвичайних ситуацій та подій на 2021 – 2023 

роки підготовлена за ініціативою Управління Державної служби України з 

надзвичайних ситуацій у Черкаській області у зв’язку із збільшенням 

виникнення надзвичайних ситуацій (подій) техногенного та природного 

характеру, які супроводжуються великими людськими та матеріальними 

втратами. Особливістю цієї програми є те, що передбачені в ній завдання  і 

заходи будуть спрямовані на забезпечення безпеки на водних об’єктах області 

адже ми маємо одну з найбільших водних акваторій в Україні.  Ширина 

Кременчуцького водосховища становить 30 км, це близько 15 морських миль, 

і проведення аварійно-рятувальних робіт на такій території є досить 

складним.       У 2020 році виникло 76 подій на водних об’єктах під час яких 

загинуло 52 особи, з них 2 дітей, врятовано 30 осіб. Як видно загинуло людей 

майже в двічі більше ніж врятовано. За статистикою для рятування людей на 

водних об’єктах найчастіше залучаються підрозділи ДСНС. Далі по 

мобільності залучення іде Черкаська міська комунальна водолазна служба. 

Також залучаються підрозділи водної патрульної поліції і обласна 

комунальна водолазна служба.                            

       В Управлінні ДСНС області на сьогодні сформовано  4 відділення 

водолазів, кошти на фінансування яких виділені з державного бюджету. 

Дислокуються вони 2 в Черкасах, 1 Чигирині і 1 в Каневі. Навчання водолазів 

тривають більше ніж півроку. Їх взяли на роботу і відправили на навчання, а 

приступлять вони до роботи влітку після повернення з навчання. 

        Передбачається, що одне відділення водолазів буде займатись 

розмінуванням в акваторіях водних об’ктів області, адже відомо, що 

Черкащина забруднена вибухонебезпечиними предметами часів другої 

світової війни які зазвичай не знешкоджувались, а просто заривались у ями чи 

затоплювались. Зараз, відповідно до стандартів, у разі виявлення 

вибухонебезпечного предмета проводиться обстеження певної території і 

дуже часто знаходять ще декілька. 

      Законодавство України передбачає, що забезпечення безпеки людей на 

водних об’єктах покладається на органи місцевого самоврядування, а 

підрозділи ДСНС є одним з операторів аварійно-рятувальної служби. Але 
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зрозуміло, що органи місцевого самоврядування не мають всіх засобів для 

ведення аварійно-рятувальних робі, адже це і підготовлений персонал, 

обладнання, засоби. В області створено центр управління надзвичайних 

ситуацій. Управління ДСНС готове взяти на себе координацію дій всіх 

підрозділів по рятуванню людей на воді, але на сьогоднішній день є 

необхідність у придбанні багатовартісного обладнання та спорядження. Якщо 

вести мову про фінансове забезпечення програми, то основна потреба є у 

придбанні водолазного спорядження. 

       На території області є багато будинків підвищеної поверховості. Ні одна 

пожежна автодрабина не досягає вище 9 поверху. Україна зараз веде 

перемовини з Францією щодо початку виготовлення пожежних драбин 

більшої довжини, але більш за все раніше ніж через три роки такі драбини в 

країну не потраплять  і Черкаси, мабуть, не будуть в пріоритеті. Тому на 2022 

рік в заходах передбачено придбання автомобіля який забезпечить значну 

резервну кількысть повітряних балонів.    

      Ще однією проблемою є відсутність броньованого автомобіля для 

перевезення вибухонебезпечних предметів, адже зараз використовують 

вантажний автомобіль із захисними стінками з піску. Придбання такого 

автомобіля також передбачено заходами програми. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

       Плічко Г.І., який запитав щодо можливості забезпечення автомобілями в 

рамках державних програм. 

       Даник А.М., який повідомив, що за рахунок державних програм 

«закриваються» потреби в пожежних автоцистернах, але залишаються 

питання рятування на воді, хімічного захисту. 

       Плічко Г.І., який зазначив про доцільність зазначення загальної суми 

фінансування програми, а не розбивати по рокам,  та запропонував 

підтримати програму.       

       Коцур Ю.Н., який зазначив, що в гімназіях, ліцеях де навчається більше 

20 учнів, введені посади фахівців з охорони праці.  Вніс пропозицію, з метою 

профілактики та запобігання виникнення надзвичайних подій,  передбачити в 

заходах Управління ДСНС області проведення в районах семінарів для такої 

категорії  фахівців хоч раз на рік.  

      Плічко Г.І., який попросив надати кошторис із зазначенням вартості  

кожного найменування зазначеного у додатку до програми. 

      Бондаренко В.О., яка поставила на голосування пропозицію  підтримати 

запропонований проєкт рішення та рекомендувати до розгляду на 

пленарному засіданні обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення обласної ради «Про затвердження 

Комплексної програми забезпечення техногенної та пожежної безпеки на 

території області, вжиття заходів щодо ліквідації наслідків можливих 
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надзвичайних ситуацій та подій на 2021 – 2023 роки» та рекомендувати до 

розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 6;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

       Висновок постійної комісії № 4/4 додається до протоколу (додаток 7). 

 

 

6. СЛУХАЛИ: 

         Звягінцеву О.М. про виконання рішення обласної ради від 03.06.2016       

№ 5-2/VIІ   «Про обласну програму охорони навколишнього природного 

середовища  на 2016 – 2020 роки». 

        Доповідач повідомила, що у 2016 році вперше була затверджена обласна 

програма охорони навколишнього природного середовища.  До неї були 

включені всі напрямки охорони навколишнього природного середовища, це 

охорона і раціональне використання водних ресурсів; охорона атмосферного 

повітря; збереження природно-заповідного фонду, розвиток екомережі, 

охорона та раціональне використання рослинного та тваринного світу; 

раціональне використання і зберігання відходів виробництва і побутових 

відходів; охорона і раціональне використання земель; наука, інформація і 

освіта. 

        Заходи програми формувалися з  врахуванням проблем органів місцевого 

самоврядування, пропозицій органів виконавчої влади.  

       Більш повна інформація відображена у підготовленій Управлінням 

екології та природних ресурсів Черкаської обласної державної адміністрації 

інформації, надісланій членам постійної комісії для ознайомлення до 

засідання постійної комісії (додається, додаток  8).  

         Олена Миколаївна нагадала членам комісії, що обласною радою 

затверджена нова програма на 2021-2027 роки. В ній враховано 89 заходів з 

попередньої програми, які не були реалізовані, і доповідач висловила 

сподівання, що роботи по ним будуть продовжені.   

 

ВИСТУПИЛИ: 

       Тиховська Я.М., яка зазначила, що за наданою інформацією із 224 

природоохоронних заходів реалізовувались лише 119, що становить 53%, то 

ж запитала, що заважало виконанню. 

        Звягінцева О.М., яка повідомила, що до програми були включені заходи 

які потребували великих капіталовкладень, зокрема такі як реконструкція 

очисних споруд; полігонів твердих побутових відходів; будівництво 

сміттєпереробних заводів; розчистка  річок, зокрема середніх. Для їх 

реалізації необхідно було залучення значного фінансового ресурсу, зокрема 

коштів державного бюджету. Тому відсоток виконання заходів дуже залежить 

від реалізації таких масштабних проєктів. 
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       Плічко Г.І., який запитав, щодо національного природного парку 

«Середньодніпровський». 

       Звягінцава О.М., яка повідомила, що питання створення цього парку 

потребує додаткового вивчення та погодження з громадами. 

       Коцур Ю.Н., який нагадав, що на минулому засіданні постійної комісії 

він порушував питання щодо розорення земель у Нижньосульському 

національному парку. Запитав щодо можливого виїзду туди  із залученням 

працівників екологічної інспекції. 

       Звягінцева О.М., яка повідомила, що такий захід вони планують на кінець 

квітня - початок травня. Запевнила, що запросять депутата.  

       Тиховська Я.М., яка порушила питання виникнення стихійних 

сміттєзвалищ. Попросила поділитись досвідом вирішення такої проблеми. 

        Звягінцева О.М., яка повідомила, що питання ліквідації стихійних 

сміттєзвалищ можна поділити на дві складові – це ліквідація стихійних 

сміттєзвалищ в межах населених пунктів та ліквідація стихійних 

сміттєзвалищ у лісополосах, полезахисних смугах,  лісах. У першому випадку 

роботу повинні проводити органи місцевого самоврядування, зокрема 

придбавати контейнери для сміття, спецтехніку. Що стосується лісополос, то 

створюються відповідні робочі групи із залученням контролюючих органів, 

хоча визнала, що не завжди така робота є ефективною. 

       Поліщук С.А., який зазначив, що механізм боротьби із незаконними 

сміттєзвалищами, на його думку,  дуже простий. З нового року екологічній 

інспекції дозволили штрафувати  керівників територіальних громад за 

стихійні сміттєзвалища. Але перш ніж здійснювати стягнення, працівники 

екологічної інспекції реагують на порушення, приїжджають і встановлюють 

термін (місяць) для прибирання сміття. Якщо нічого не зроблено, то через 

місяць нараховуються збитки за кожний квадратний метр. У разі виявлення 

порушень Сергій Анаталійович порадив звертатись до екологічної інспекції. 

Буде проведена перевірка і за необхідності - накладені санкції. По 

Нижньосульському заповіднику також можна написати заяву про виявлені 

порушення і буде відповідне реагування. Зараз період нересту і в 

Нижньосульському заповіднику виявлено багато браконьєрів, порушенні 

кримінальні справи.  

        Тиховська Я.М., яка зазначила, що стихійні сміттєзвалища створюються 

на території залізниці. 

        Поліщук С.А., який також порадив надсилати заяви з цих питань до 

екологічної інспекції. Разом з тим порушив питання недостатньої кількості 

інспекторів. Зазначив, що спілкувався з головою обласної державної 

адміністрації, головами територіальних громад з цього питання і 

запропонував, щоб голови територіальних громад визначили по два-три 

представники яким би можна було делегувати повноваження громадських 

інспекторів з охорони довкілля. Це дасть можливість вирішувати деякі 

питання на місцях, зокрема незаконного спалювання сухостою, незаконних 

вирубок, засмічення. Не в усіх територіальних громадах створені 
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муніципальні інспекції.   При проведення перевірок в територіальних 

громадах виявляється дуже багато порушень. 

       Плічко Г.І., який порушив питання утилізації відходів.  

       Звягінцева О.М., яка пояснила, що вже вирішене питання з 

транскордонними перевезеннями. Коли будуть виділятись кошти на 

утилізацію відходів, то через систему ПРОЗОРРО можна буде закупити цю 

послугу. 

       Бондаренко В.О., яка поставила га голосування пропозицію інформацію 

про виконання рішення обласної ради взяти до відома та погодити зняття з 

контролю в постійній комісії рішення у зв’язку із закінченням терміну дії. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію про виконання рішення обласної ради від 03.06.2016            

№ 5-2/VII «Про обласну програму охорони навколишнього природного 

середовища на 2016 – 2020 роки» взяти до відома.  

2. Погодити зняття з контролю в постійній комісії рішення обласної 

ради від 03.06.2016 № 5-2/VII «Про обласну програму охорони 

навколишнього природного середовища на 2016 – 2020 роки» у зв’язку   із 

закінченням терміну дії. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 6;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

       Висновок постійної комісії № 4/5 додається до протоколу (додаток 9). 

 

 

7. СЛУХАЛИ: 

       Звягінцеву О.М. щодо проєкту рішення обласної ради «Про внесення змін 

у додатки 1, 2, 5 до обласної програми охорони навколишнього природного 

середовища на 2021-2027 роки». 

       Доповідач повідомила, що проєкт рішення розроблено у зв’язку з 

надходженням пропозицій від органів місцевого самоврядування, 

територіальних громад в частині включення нових заходів, зміни назв та 

термінів реалізації заходів, обсягів та джерел фінансування.  

        У додатку 2 до Програми включено 5 нових заходів запропонованих 

Катеринопільською селищною, Мокрокалигірською, Селищенською, 

Леськівською та Ліплявською сільськими радами. 

        По 19 заходам, що вже включені до програми, вносяться зміни до назв 

заходів та орієнтовних обсягів фінансування.  

        Текст проєкту рішення з пояснювальною запискою додаються до 

пропоколу (додаток  10). 

         Олена Миколаївна звернулась до членів комісії з проханням підтримати 

проєкт рішення. 

        

http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
http://oblradack.gov.ua/files/docs/5-2-7.zip
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ВИСТУПИЛИ: 

      Бондаренко В.О., яка поставила на голосування пропозицію  підтримати 

запропонований проєкт рішення та рекомендувати до розгляду на 

пленарному засіданні обласної ради. 

ВИРІШИЛИ:  підтримати проєкт рішення обласної ради «Про внесення 

змін у додатки 1, 2, 5 до обласної програми охорони навколишнього 

природного середовища на 2021-2027 роки» та рекомендувати до розгляду на 

пленарному засіданні обласної ради. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 6;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

       Висновок постійної комісії № 4/6 додається до протоколу (додаток 11). 

 

 

8. СЛУХАЛИ: 

       Стеценка В.Б. щодо проєкту рішення обласної ради «Про затвердження 

звіту за 2020 рік із проведення моніторингу виконання Плану реалізації 

Стратегії розвитку Черкаської області на період 2018-2020 роки та звіту з 

оцінки результативності виконання Плану реалізації Стратегії розвитку 

Черкаської області на період 2018-2020 роки». 

        Доповідач нагадав присутнім на засіданні, що у 2015 році рішенням сесії 

обласної ради була прийнята Стратегія розвитку Черкаської області на період 

до 2020 року. Вона реалізовувалась за рахунок двох планів: на 2015-2017 

роки та на 2018-2020 роки. Сьогодні представлено звіт за 2018-2020 роки. 

        Щорічно Департамент регіонального розвитку обласної державної 

адміністрації інформував обласну раду про виконання стратегічних проєктів 

розвитку області.  

        План реалізації Стратегії розвитку області включав 85 проєктних ідей, 

80 із яких реалізовувалося на загальну суму 1,2 млрд (із них 41 проєктну ідею 

реалізовано повністю, по 39 – реалізовано, але не в повній мірі), а 5 -  не 

реалізовувались).   

       Василь Борисович зазначив, що відповідно до сфери повноважень 

постійної комісії реалізовувалось 9 проєктних ідей, із яких реалізовано 5, 

реалізовано не в повній мірі – 3, не реалізовувався 1 проєкт. 

        Текст проєкту рішення з пояснювальною запискою додається до 

протоколу (додаток 12). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

      Бондаренко В.О., яка поставила на голосування пропозицію  підтримати 

запропонований проєкт рішення та рекомендувати до розгляду на 

пленарному засіданні обласної ради. 
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ВИРІШИЛИ:  підтримати проєкт рішення обласної ради «Про 

затвердження звіту за 2020 рік із проведення моніторингу виконання Плану 

реалізації Стратегії розвитку Черкаської області на період 2018-2020 роки та 

звіту з оцінки результативності виконання Плану реалізації Стратегії 

розвитку Черкаської області на період 2018-2020 роки» та рекомендувати до 

розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 5;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

       Висновок постійної комісії № 4/7 додається до протоколу (додаток 13). 

 

 

9.   СЛУХАЛИ: 

      Кравченко Н.М. щодо проєкту рішення обласної ради «Про внесення змін                      

до рішення обласної ради від 24.12.2020 № 4-8/VIII». 

       Текст проєкту рішення з пояснювальної запискою додається до 

протоколу (додаток 14). 

       Доповідач повідомила, що у змінах до обласного бюджету враховано 

розподіл додаткового фінансового ресурсу за рахунок залишків на початок 

року, перерозподіл нерозподілених видатків при затвердженні бюджету та 

перерозподіл затверджених видатків за пропозиціями головних 

розпорядників коштів.  

Фінансовий ресурс, що пропонується до розподілу, у минулому році 

сформовано пріоритетно за рахунок економії призначень головними 

розпорядниками та нерозподіленого залишку, цільового залишку освітньої 

субвенції та додаткової дотації з державного бюджету. 

За рахунок розподілу даного фінансового ресурсу визначаються 

наступні напрямки проведення видатків головними розпорядникам коштів 

обласного бюджету, а саме: 

       23,2 млн грн на виплату заробітної плати працівникам обласних установ 

та закладів та розрахунки за комунальні послуги та енергоносії 

       9,1 млн грн для виплати соціальних стипендій та допомоги дітям-сиротам 

на придбання навчальної літератури; 

       13,8 млн грн на облаштування систем пожежної сигналізації;  

       34,8 млн грн на придбання медичного, навчального та побутового  

обладнання, комп’ютерної техніки, меблів тощо;  

       85 млн грн для проведення робіт по реконструкції, будівництву, 

капітальних та поточних ремонтів у наших обласних закладах всіх рівнів. 

       По екологічному фонду зміни ніякі не вносяться. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

       Бондаренко В.О., як запитала про екологічний фонд. 
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       Кравченко Н.М., яка повідомила, що є кошти в сумі 16 211,8 тис. грн на 

здійснення природоохоронних заходів, але на сьогодні збираються пропозиції 

по їх розподілу і ще не було засідання робочої групи ОДА з питань 

природоохоронних заходів. 

       Звягінцева О.М., яка підтвердила, що збираються пропозиції по розподілу 

коштів та планується проведення засідання робочої групи. 

      Плічко Г.І. та Воскобойнік О.А., які висловили зауваження щодо затримки 

із розподілом коштів на здійснення природоохоронних заходів 

      Бондаренко В.О., яка поставила на голосування пропозицію  підтримати 

запропонований проєкт рішення та рекомендувати до розгляду на 

пленарному засіданні обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення обласної ради «Про внесення змін                      

до рішення обласної ради від 24.12.2020 № 4-8/VIII» та рекомендувати                         

до розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 5;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

       Висновок постійної комісії № 4/8 додається до протоколу (додаток 15). 

 

 

10. СЛУХАЛИ: 

       Звягінцеву О.М., яка повідомила, що проєкт рішення обласної ради «Про 

території та об’єкти природно-заповідного фонду області» підготовлено 

враховуючи клопотання Дзензелівської сільської ради та виконавчого 

комітету Черкаської міської ради. 

         Текст проєкту рішення з пояснювальної запискою додається до 

протоколу (додаток 16). 

 Означеним проектом рішення передбачено оголошення об’єкту природно-

заповідного фонду ландшафтного заказника місцевого значення 

«Дзендзелівський» в адмінмежах Маньківської селищної територіальної 

громади Уманського району за межами села Дзензелівка. Зібрано відповідні 

погодження. 

       Що стосується об’єкту Черкаської міської ради то це існуючий об’єкт. 

Проєктом рішення пропонується збільшити його площу з 0,7 га до 1,4 га та 

присвоїти назву «Сквер пам’яті». Також зібрано відповідні погодження. 

        Олена Миколаївна заначила, що прийняття рішення дасть змогу 

збільшити фонд заповідності області і звернулась до членів постійної комісії 

з проханням підтримати проєт рішення. 
 

ВИСТУПИЛИ: 

      Бондаренко В.О., яка поставила на голосування пропозицію  підтримати 

запропонований проєкт рішення та рекомендувати до розгляду на 

пленарному засіданні обласної ради. 
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ВИРІШИЛИ:  підтримати проєкт рішення обласної ради «Про території та 

об’єкти природно-заповідного фонду області» та рекомендувати до розгляду 

на пленарному засіданні обласної ради. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 5;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

       Висновок постійної комісії № 4/9 додається до протоколу (додаток 17). 

 

 

11. СЛУХАЛИ: 

       Чубаня С.В., який повідомив, що прийняття проєкту рішення обласної 

ради «Про внесення змін  до рішення обласної ради від 22.03.2013 №21-

12/VI» 

обумовлено необхідністю приведення Правил користування водними 

об’єктами для плавання на маломірних (малих) суднах у Черкаській області 

до норм чинного законодавства України. Проєкт правил погоджено з 

Морською адміністрацією.        

      Також в означеному проєкті рішення врахована зміна назви 

департаменту. 

      Текст проєкту рішення з пояснювальної запискою додається до протоколу 

(додаток 18 ). 

       Доповідач зазначив, що Морською адміністрацією готується нова 

редакція Правил які будуть діяти з 2023 року. То ж, відповідно, в 

подальшому будуть ще вноситися зміни в рішення обласної ради. 

       Сергій Васильович звернув увагу членів комісії на необхідність 

прийняття рішення, адже з 1 травня буде відкрита навігація і громадяни 

повинні будуть користуватися новими Правилами. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

       Коцур Ю.Н., який зауважив, що діє нерестова заборона, то ж чи можна  

відкривати навігацію.  

       Чубань С.В., який пояснив, що в Правилах якраз і прописано як рухатись 

маломірним судам, щоб не заходити в нерестовища. 

      Поліщук С.А., який повідомив, що в минулому році в області, у зв’язку із 

складними погодніми умовами, відкриття навігації в області було перенесено 

на більш пізній термін. На його думку відкривати навігацію доцільно десь з 

15 травня. Користуючись нагодою звернувся до членів комісії за підтримкою 

щодо виділення з обласного бюджету коштів на придбання обладнання для 

Державної екологічної інспекції, адже це в подальшому сприятиме 

наповненню обласного бюджету.  
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      Бондаренко В.О., яка поставила на голосування пропозицію  підтримати 

запропонований проєкт рішення та рекомендувати до розгляду на 

пленарному засіданні обласної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: підтримати проєкт рішення обласної ради «Про внесення змін 

до рішення обласної ради від 22.03.2013 №21-12/VI» та рекомендувати до 

розгляду на пленарному засіданні обласної ради. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 5;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

       Висновок постійної комісії № 4/10 додається до протоколу (додаток 19). 

 

 

12. СЛУХАЛИ: 

        Чубаня С.В. про виконання рішення обласної ради від 07.10.2016                  

№ 9-7/VIІ  «Про Програму регулювання чисельності безпритульних тварини 

гуманними методами у Черкаській області на 2016-2020 роки». 

         Інформація, підготовлена Департаментом  інфраструктури та житлово-

комунального господарства Черкаської обласної державної адміністрації, 

була надіслана членам постійної комісії для ознайомлення до засідання 

постійної комісії (додається, додаток  20). 

         У зв’язку із завершенням терміну дії Програми, доповідач запропонував 

членам комісії погодити зняття її з контролю.   

 

ВИСТУПИЛИ: 

       Тиховська Я.М., яка порушила питання необхідності дії в області такої 

програми та визначення відповідального за розробнику програми  на новий 

термін. 

       Чубань С.В., який повідомив, що контроль за виконанням рішення було 

покладено на всі постійні комісії обласної ради. За результатами розгляду 

інформації про його виконання від однієї з постійних комісій обласної ради 

було направлено лист голові обласної державної адміністрації з 

рекомендацією розробити нову програму. Головою ОДА порушене питання 

було доручено розглянути Департаменту  інфраструктури та житлово-

комунального господарства і Управлінню екології Черкаської обласної 

державної адміністрації. Як керівник Департаменту зазначив, що питання 

стерилізації тварин є ветеринарно проблемою і не стосується повноважень 

Департаменту  інфраструктури та житлово-комунального господарства 

обласної державної адміністрації. 

       Тиховська Я.М., яка зауважила, що в багатьох громадах області 

затверджені такі програми і виконавцями в них визначено управління 

житлово-комунального господарства.  
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         Чубань С.В., який підтвердив, що такі програми затверджені в усіх 

районах і містах області крім Смілянського і Лисянського районів. На 

місцевому рівні організована робота пунктів стерилізації. З обласного 

бюджету взагалі не виділися кошти на фінансування заходів програми.  

       Тиховська Я.М., яка зазначила, що незважаючи на відсутність 

фінансування з обласного бюджету, наявність обласної програми дала 

можливість залучити значні кошти міжнародних волонтерських організацій 

на виконання заходів. 

       Звягінцева О.М., розповіла членам комісії як виникла  ідея розробки 

програми. Вона повідомила, що у 2016 році декілька благодійних організацій 

звернулись до обласної державної адміністрації з проблемою безпритульності 

тварин. Ідея програми полягала в тому, щоб провести організаційну роботу в 

області, зокрема  простимулювати органи місцевого самоврядування 

долучитися до вирішення проблеми, показати їх можливості.  За час дії 

програми було реалізовано декілька грантів, але основне фінансове 

навантаження лягало на місцеві бюджети. Приймаючи програму було 

враховано, що до повноважень одного структурного підрозділу  

облдержадміністрації вирішення цього питання не може належати, адже різна 

нормативно-правова база. Тому  було вирішено, що основне навантаження в 

плані вирішення організаційного питання, контролю, зокрема прийняття 

відповідних програм в населених пунктах області, буде  покладено на один 

департамент (на той час будівництва), а проведення просвітницької роботи 

було покладено  на управління екології та природних ресурсів. На сьогодні 

управління екології та природних ресурсів облдержадміністрації підтримує 

питання продовження дії програми в області і, в разі визначення управління 

головним у цьому питанні, воно буде і надалі ним займатись, зважаючи на 

результати, які ми маємо в порівнянні з іншими областями. Завдяки тісні 

співпраці з держспоживслужбою, ветеринарною медициною, Департаментом 

інфраструктури та ЖКГ ОДА можливо буде продовжувати реалізацію такої 

програми.  

        Плічко Г.І., який попросив поінформувати щодо використання коштів які 

виділялись з обласного бюджету для будівництво притулку для утримання 

тварин у місті Умань. 

       Тиховська Я.М., яка повідомила, що 2 квітня цього року підписано акт 

про передачу виконаних робіт по об’єкту з балансу Департаменту 

будівництва ОДА на баланс Уманської міської ради. Площа будівлі 

становить 670 кв. метрів. Роботи виконані на 90%. Залишилось виконання 

робіт з благоустрою та водовідведення. Є питання по уточненню ПКД. 

       Бондаренко В.О., яка поставила на голосування пропозицію інформацію 

про виконання рішення обласної ради взяти до відома та погодити зняття з 

контролю в постійній комісії рішення у зв’язку із закінченням терміну дії. 

 

ВИРІШИЛИ: 
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1. Інформацію про виконання рішення обласної ради від 07.10.2016            

№ 9-7/VIІ «Про Програму регулювання чисельності безпритульних тварини 

гуманними методами у Черкаській області на 2016-2020 роки» взяти до 

відома.  

2. Погодити зняття з контролю в постійній комісії рішення обласної 

ради від 07.10.2016 № 9-7/VIІ «Про Програму регулювання чисельності 

безпритульних тварини гуманними методами у Черкаській області                          

на 2016-2020 роки» (зі змінами) у зв’язку із закінченням терміну дії. 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 5;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

       Висновок постійної комісії № 4/11 додається до протоколу (додаток 21). 

 

 

13. СЛУХАЛИ: 

       Чубаня С.В. щодо  виконання рішення обласної ради від 02.12.2005               

№ 25-5/IV «Про обласну програму «Питна вода Черкащини» на 2006-2020 

роки». 

        Інформація, підготовлена Департаментом  інфраструктури та житлово-

комунального господарства Черкаської обласної державної адміністрації, 

була надіслана членам постійної комісії для ознайомлення до засідання 

постійної комісії (додається, додаток 22). 

       Доповідач наголосив на важливості для всіх зазначеної програми, але 

зазначив, що на сьогодні державної такої програми немає.  

       Незважаючи на відсутність державної програми Департаментом 

інфраструктури та житлово-комунального господарства Черкаської обласної 

державної адміністрації проведена велика підготовча робота для прийняття 

нової програми, а саме зібрано більше 100 пропозицій із всієї області. Сума 

цих пропозицій становить близько 700 млн грн. Із зібраних пропозицій 40 

було направлено до Мінрегіону України для включення їх до державної 

програми «Питна вода України». Надіслані звернення до всіх народних 

депутатів, що представляють Черкащину, для відповідної підтримки, адже 

сума для обласного бюджету непосильна. 

        На даний час Департаментом відпрацьовується обласна програма. 

Чекають прийняття державної програми, щоб визначитись з переліком 

об’єктів.  Але незалежно від прийняття державної програми проєкт обласної 

програми в найближчий час буде подано на розгляд депутатів. 

        Сергій Васильович зазначив, що найбільше потерпають від нестачі води 

в Уманському районі (зокрема колишніх Тальнівському та  Лисянському 

районах).  

 

ВИСТУПИЛИ: 

       Воскобойнік О.А., який навів, як приклад, проблеми з водопостачанням у 

Корсунь-Шевченківському районі, а саме замулення місця забору води для 
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мешканців міста. Зазначив, що до нього надходять численні звернення з цього 

приводу, але питання органами влади не вирішуються. Як керівник 

господарства готовий брати участь у співфінансуванні виконання робіт. 

Попросив поінформувати щодо зібраних Департаментом пропозицій. 

       Чубань С.В., який зазначив, що ця пропозиція якраз і не надходила. Із 

наданих пропозицій 38% стосуються поновлення систем водопостачання які 

вже вийшли з ладу, близько 40% стосуються поновлення систем 

водовідведення. У деяких населених пунктах є вже виготовленна ПКД на 

виконання робіт.  

        Воскобойнік О.А., який зазначив, що надані пропозиції стосуються 

фактично заміни зношених труб, але не іде мова про виконання робіт на 

перспективу – розчистка водозаборів, русел річок. Вказав на доцільність 

спрямування роботи членів комісії на вирішення екологічних питань, а не 

питань ЖКГ. 

       Плічко Г.І., який запитав щодо доцільності продовження діючої 

програми. 

       Чубань С.В., який зазначив, що недоцільно продовжувати попередню 

програму. В найкоротші терміни планується вносити на розгляд депутатів 

обласної ради проект нової програми.  

       Доманський В.М., який зазначив, що члени постійної комісії можуть 

надати свої пропозиції та долучитися до написання нової програми.  

       Бондаренко В.О., яка поставила на голосування пропозицію інформацію 

про виконання рішення обласної ради взяти до відома та погодити зняття з 

контролю в постійній комісії рішення у зв’язку із закінченням терміну дії. 

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію про виконання рішення обласної ради  від 02.12.2005           

№ 25-5/IV «Про обласну програму «Питна вода Черкащини» на 2006-2020 

роки» взяти до відома. 

2. Погодити зняття з контролю в постійній комісії рішення обласної 

ради від 02.12.2005 № 25-5/IV «Про обласну програму «Питна вода 

Черкащини» на 2006-2020 роки» (зі змінами) у зв’язку із закінченням терміну 

дії. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 5;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

       Висновок постійної комісії № 4/12 додається до протоколу (додаток 23). 

 

 

14. СЛУХАЛИ: 

       Скоробогатова Ю.А. про хід виконання рішення обласної ради  від 

20.12.2019 № 34-48/VIІ «Про комплексну програму функціонування та 

розвитку системи цивільного захисту області, забезпечення мобілізаційної 
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готовності та мобілізації, створення регіонального матеріально-технічного 

резерву щодо попередження і ліквідації надзвичайних ситуацій у мирний час 

та особливий період на 2020-2022 роки». 

       Текст інформації додається до протоколу (додаток 24). 

 

ВИСТУПИЛИ: 

      Бондаренко В.О., яка поставила на голосування пропозицію  інформацію 

про хід виконання рішення обласної ради взяти  до відома та продовжити 

контроль за виконанням рішення. 

ВИРІШИЛИ: інформацію про хід виконання рішення обласної ради                                              

від 20.12.2019 № 34-48/VIІ «Про комплексну програму функціонування                 

та розвитку системи цивільного захисту області, забезпечення мобілізаційної 

готовності та мобілізації, створення регіонального матеріально-технічного 

резерву щодо попередження і ліквідації надзвичайних ситуацій у мирний час 

та особливий період на 2020-2022 роки» взяти до відома та продовжити 

контроль за виконанням рішення. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

       «За» - 5;   «Проти» - 0;   «Утримались» - 0;   «Не голосували» - 0 

 

       Висновок постійної комісії № 4/13 додається до протоколу (додаток 25). 

 

 

 

 

 

Голова постійної комісії      В. БОНДАРЕНКО 

 

 

 

Заступник голови постійної комісії                    Г. ПЛІЧКО 
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